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Napirendi pontok: 

1. A 2023.02.08-i elnökségi ülés óta eltelt idő történéseinek az összefoglalása – BAÉ 

2. A 2023.02.08-i ülésen hozott határozatok áttekintése – teljesülésük kérdése 

2.1. Vizsgakérdések átdolgozása és bővítése  

2.2. Állásfoglalás kidolgozása „A”, SZÉS13 és SZKV-1.4.jogosultságokról – BG, BAÉ  

2.3. Új tagozati ügyrend kidolgozása – KG, BAÉ 

2.4. Szakmai továbbképzések – KG 

2.5. WEB oldal működtetésével kapcsolatos kérdések – NA 

2.6. FAP – felkészülés a következő fordulón való pályázati anyag kidolgozására – MM 

2.7. Mérnök újság – cikkek megjelenítése az akusztika szakterületéről – BAÉ, MM 

3. Beszámoló a 2023.04.21-22-én megtartott Választmányi ülésről 

4. A 2022. éves beszámoló megvitatása 

5. A 2022. év beszámoló részét képező 2023. éves munkaterv megvitatása – tervezett feladatok, 

programok és kiadások 

6. Egyebek 

 

Rövid összefoglaló és határozatok jegyzéke: 

 

A meghívóban szereplő napirendi pontokat a jelenlévők elfogadják, nincs újabb napirendi pontra 

javaslat. 

 

1. napirendi pont: Előző elnökségi óta történtek. 

Előző ülés február 8. 

BAÉ tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az új kamarai törvényt a MÉK állította össze, az MMK azt 

elutasította.  

A digitális aláírással kapcsolatban MM-et delegáltuk, elmondása szerint a kamara részéről megkeresés 

nem történt. 

Nincs határozat. 

 

 

2.1. napirendi pont: Vizsgakérdések átdolgozása és bővítése 

Az előző elnökségi óta a vizsgakérdések átdolgozás még nem fejeződött be. A jelenlévők egyetértenek 

abban, hogy minden kérdésnek egységesen 4 válaszlehetőséget kell tartalmaznia, melyek között 1 jó 

válasz van. 



Jelenleg összesen 112 kérdésünk van, ebből 43 gépész szakterületre esik. Épület és teremakusztikára 

vonatkozó kérdések jók, de arányukat tekintve kevesek. A további kérdések többsége zaj- és 

rezgésvédelem területére esik. 

 

A vizsgakérdések mellett fontos a segédanyagok frissítése is. 

 

KG: Részletes tananyagot ad a kérdésekhez, az általa kidolgozott kérdések inkább közelebb vannak a 

mérnöki akusztikához, mint a környezetvédelmi zajvédelemhez. A felkészülést segítő kérdéseknél KG 

vállalja, hogy az általános akusztikai kérdéseket a gépész-zajvédelemtől különválasztja. 

 

BAÉ: Fontos szempont, hogy minden egyes kérdéshez az elérhető irodalomból fejezetet legyen 

hozzárendelve. 

 

 

1/2023 (V.2.) elnökségi határozat:  

KG és NAB 2023. május 17-ig véglegesíti az új kérdéssort és a frissített felkészülést segítő kérdéseket. 

100% támogatja (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

2.2 napirendi pont: Állásfoglalás kidolgozása „A”, SZÉS13 és SZKV-1.4 jogosultságokról 

BAÉ Elmondja, naponta találkozunk zajvédelmi tervfejezettel, amibe épület- és teremakusztikai fejezet 

van ágyazva. Ez nem megfelelő, szabályozni kell. 

 

NAB: Egyetért, de ez a bevált gyakorlat, az átálláshoz átmeneti / türelmi időszak szükséges. Ehhez 

összesen 5 évet javasol, amiből a jogszabály megjelenése óta (2022. április 1.) 1 év már eltelt. 

Megjegyzi továbbá, hogy a közbeszerzésekben már megjelentek az új jogosultságok. 

 

BG: türelmi időszak legyen. Rövidebb időszakot javasol, 3 év. 

 

MM: A környezetvédelmi szakértői engedélyekről szóló 297/2009. (XII.21.) Korm. rendelet 

megfogalmazása nagyon laza, különösen a 266/2013. (VII.11.) rendelethez képest. Nem csak rajtunk 

múlik, hogy ebben rend legyen. 

Szükség lenne az SZKV-1.4 jogosultságok szigorítására is. 

 

KG: Hosszabb átmeneti időszak is megfelelő lehet. A tervezést a kamara egyértelműen tervezői 

jogosultsághoz köti. 

 

MM: megjegyzi, hogy sok esetben akik a zajcsökkentési szakvélemény alapján a tervet készítik, azok 

között nincs akusztikai szakértő (semmilyen). 

 

BAÉ: Külön szánjunk erre egy megbeszélést, ahol kidolgozzuk az állásfoglalást. Az MMK általános 

véleménye, hogy minden tagozat maga fogalmazza meg, hogy melyik jogosultság mire való. 

 

2/2023 (V.2.) elnökségi határozat:  

Az elnökség állásfoglalást dolgoz ki a jogosultságokkal végezhető tevékenységekről. 

100% támogatja (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

 

  



2.3 napirendi pont: Új tagozati ügyrend 

KG elmondja, hogy még nem készült el az új ügyrend.  

 

3/2023 (V.2.) elnökségi határozat:  

Az ügyrend első, bírálati verzióját 2023. júniusának közepéig el kell készíteni. 

100% támogatja (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

 

2.4 napirendi pont: Szakmai továbbképzések 

KG elmondja, hogy a 2023. évi továbbképzések közül az OPAKFI Akusztikai szakmai nap 

akkreditációjával kapcsolatban merültek fel kifogások a tagozat elnökségén belül. A szakmai nap 

időbeli beosztása nem követi a kamarában megszokott 6x45 percet, de véleménye szerint az eltérés 

nem jelentős. A Szakmai nap szervezőinek szándéka szerint a rendezvény célközönsége nem a 

szakértők, hanem egy szélesebb laikusabb közösség, de KG jelezte a szervezőknek, hogy ha a 

rendezvényt kamarai továbbképzésként akkreditálják, úgy ezen változtatni kell. 

Érvként elhangzik, hogy a Szakmai nap a korábbi években akkreditálva volt már. 

 

NAB elmondja, hogy a MMK elnökség által az év elején megfogalmazott levélben is a továbbképzések 

szakmaiságának biztosítására, a külső rendezvények akkreditálása helyett a saját szervezésű 

továbbképzések preferáltságára, és a reklám célú külsős rendezvények mellőzésére hívják fel a 

figyelmet. Fontos szempont az is, hogy a megfelelő színvonalú szakmai továbbképzések szervezése a 

tagozat megítélését pozitív, a nem megfelelő színvonalú rendezvények pedig negatív irányba 

módosíthatják, ezért is nagyon fontos kérdés ez. Egyéb szempontokat is felsorol (pl. törzsanyag 

kidolgozása, továbbképzés megismételhetősége)  

 

BAÉ javasolja, hogy az idő szűke miatt a május végi Akusztikai szakmai nap rendezvény 

továbbképzésként akkreditálva maradjon, de jövőre ezt szigorúbban kell venni. Van továbbképzési 

szabályzat, azt be kell tartani. Egyébként az MMK kifejezetten javasolja az ipari partnerek bevonását. 

Fontosnak tartja, hogy a továbbképzések dátumát egy évvel előre ismerni kell, ki kell hirdetni. 

 

KG vállalja, hogy 2023. május 31-ig véglegesíti a 2023. évi továbbképzési programot. Elmondja, hogy 

az Interton egyetem nevű céges rendezvényt jó lehetőségnek tartja továbbra is. Az Egészségügyi 

Tagozattal tervezett novemberi közös továbbképzésre már megvan a 3 előadó. 

 

BAÉ elmondja, hogy az évi 3 továbbképzés szervezése egy elvi cél. Az NVH konferencia szervezése jól 

halad, de nem biztos, hogy a szervezés a kamarai FAP-pályázatból támogatható. 

 

4/2023 (V.2.) elnökségi határozat:  

A 2023. évi OPAKFI Akusztikai szakmai nap tagozati továbbképzésként akkreditálva legyen. 

67% támogatja (4 igen, 1 nem, 1 tartózkodás) 

 

 

2.5 napirendi pont: WEB oldal működtetésével kapcsolatos kérdések 

 

NA elmondja, hogy a weboldal legfontosabb része a tartalom, de a rendszeres szabvány- és 

jogszabálykövetésen kívül nem érkezik információ. Kéri a tagokat a hírek, érdekességek elküldésére. 

 

 

  



2.6 napirendi pont: FAP – felkészülés a következő fordulón való pályázati anyag kidolgozására 

A következő pályázati kiírás ősszel várható, de a lehetséges témákat már most is lehet gyűjteni. 

 

2.7 napirendi pont: Mérnök újság – cikkek megjelenítése az akusztika szakterületéről  

BAÉ: Nagyon fontos a tagozat láthatóságának növelése, erre a Mérnök újság is egy jó lehetőség. Ezért 

fontos, hogy itt rendszeresen akusztikai témájú cikkek jelenjenek meg. Az új jogosultságokról szóló, 

NAB által összeállított és a tagozati weboldalon megjelent cikket a Mérnök újságban is javasolja 

megjelentetni. NAB vállalja a cikk megírását. 

 

 

 

3. napirendi pont: Beszámoló a 2023.04.21-22-én megtartott Választmányi ülésről 

BAÉ röviden összefoglalj a Választmányi ülésen történteket. A tagozatot leginkább érintő kérdés az 

Alapszabály módosítása volt, ahol a kis, 300 fő létszám alatti tagozatokkal kapcsolatban egy módosító 

indítvány merült fel: a 4.11.1 pontban „a Küldöttgyűlés dönt a tagozat megszüntetéséről vagy más 

tagozattal való összevonásáról” helyett „a Küldöttgyűlés dönthet…” kerülne be. 

Ez a változás továbbra is a Küldöttgyűlés kezében hagyja a döntés lehetőségét az érintett 

szakmagyakorlók és a tagozat igényétől és véleményétől függetlenül. 

 

 

4. napirendi pont: A 2022. éves beszámoló megvitatása 

A BAÉ által összeállított beszámolót az elnökség megfelelőnek tartja. 

 

5. napirendi pont: A 2022. év beszámoló részét képező 2023. éves munkaterv megvitatása 

A 2023. év munkatervéhez nem történt kiegészítő javaslat. 

 

6. napirendi pont: Egyebek 

Következő elnökségi ülés: május végén. 

 

 

 

 

 

Összeállította: Nagy Attila Balázs 

 


